
Protokół nr IV/2024

z dnia 25 lipca  2024r

Sesja rozpoczęła się 25 lipca 2024 roku o godzinie 16:00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy                 
w Lubaszu, a zakończyła o godzinie 17:40 tego samego dnia. 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Elżbieta Nowak — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Ad. 1. 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 08 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady IV sesji  IX kadencji.

Poinformowała obecnych o fakcie nagrywania obrad oraz konieczności przestrzegania przepisów 
RODO.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 
radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Obecni:

1.   Żaneta Andrzejewska

2. Leszek Arend

3.   Sławomir Dams

4. Paweł Dobosz

5. Katarzyna Fiałkowska

6. Monika Golik

7. Łukasz Graj

8. Andrzej Macyszyn

9. Zbigniew Magdziarz

10. Hubert Niezborała

11. Elżbieta Nowak

12. Michał Stawujak

13. Bogumiła Szewczyk

14. Lucyna Urbaniak – Pielka

15. Sławomir Wójcik

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika Gminy. Powitała również 
radcę  prawnego,  dyrektorów i  kierowników jednostek  organizacyjnych gminy,  sołtysów oraz 
radnych. 
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Ad 1.2) wybór sekretarza obrad

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Pawła 
Dobosza, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad

Wyniki głosowania

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (11)

Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej Macyszyn, Zbigniew 
Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, 
Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (1)

Paweł Dobosz

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Ad 1.3) przedstawienie porządku obrad

Przewodnicząca poinformowała, że radni mają porządek obrad. Zwróciła się z pytaniem czy Wójt 
Gminy lub któryś z radnych chciałby go zmienić lub wnieść jakieś  uwagi. W związku z tym, że 
nie było żadnej propozycji zmian przystąpiła do kontynuacji obrad zgodnie z porządkiem, który 
przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe :

1) otwarcie i stwierdzenie kworum

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad III sesji RG

5)informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad III sesji Rady Gminy

2.  Sprawozdanie wójta w okresie między sesjami.   

3.  Podjęcie uchwał w sprawie:   

1)  poboru  podatku  od  nieruchomości,  rolnego,  i  leśnego  w  drodze  inkasa  oraz  określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso
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2)  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działek  nr  839,  838/4, 
838/3, 838/2, 837/1, 837/2, 840/19, 840/20, 840/21, 840/22, 840/23 i 840/24 w obrębie wsi 
Lubasz 

3)ustalenia wysokości diet dla sołtysów Gminy Lubasz

4) wysokości diet przysługujących radnym Gminy Lubasz

5)  rozpatrzenie skargi

6) rozpatrzenia wniosku

7) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2024 -2036

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Zakończenie obrad IV sesji. 

Ad 1.4) przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Gminy Lubasz

Przewodnicząca zaproponowała aby, protokół z III sesji przyjąć na następnej, ze względu na 
nieobecność sekretarza tych obrad tj. Sławomira Damsa. Radni nie wnieśli uwag do tej 
propozycji. Protokół z III sesji zostanie przyjęty w trakcie obrad V sesji.

Ad 1.5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad III sesji Rady Gminy. 

Radni otrzymali informację o realizacji uchwał z poprzednich obrad. Nie zgłosili do niej 
zastrzeżeń wobec czego Przewodnicząca poprosiła o wystąpienie Wójta Gminy.

Ad. 2. Sprawozdanie wójta w okresie między sesjami.

Wójt Gminy Marcin Filoda zabierając głos powiedział:  

„Szanowni Państwo  

             Informacja, którą dziś Państwu przedstawiam jest pierwszą informacją w IX kadencji. 
Mamy za sobą już trzy sesje, dzisiejsza jest czwartą sesją IX kadencji. Pierwsza sesja miała 
charakter organizacyjny i była jak by przedłużeniem procesu wyborczego – Rada Gminy oraz 
Wójt wybrani w wyborach 7 kwietnia 2024r. składaliśmy ślubowania, a następnie Rada Gminy 
ukonstytuowała się. Kolejna, a pierwsza robocza sesja miała miejsce w dniu 23 maja br. W dniu 
20 czerwca 2024r.  odbyła się 3 sesja IX kadencji Rady Gminy Lubasz. Była to sesja 
absolutoryjna, która po sesji budżetowej jest najważniejszą sesją w roku. Dokonała ostatecznego 
rozliczenia z wykonania budżetu za rok poprzedni pod względem legalności, rzetelności 
i kompletności realizacji zaplanowanych w nim zadań. Sesja absolutoryjna rozpoczyna się 
przedstawieniem  Raportu o stanie gminy. To obowiązkowy dokument sporządzany co roku, po 
prezentacji którego następuje głosowanie radnych nad wotum zaufania dla Wójta Gminy. Raport 
odzwierciedla  organizację gminy, mienie, budżet oraz inne informacje charakteryzujące gminę. 
Jest dostępny na stronie bip. lubasz.pl. Następnie rozpoczęła się procedura absolutoryjna. To 
skomplikowany proces poprzedzony wieloma działaniami i uzyskaniem opinii  z Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Tak naprawdę rozpoczyna się on już w I kwartale każdego 
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roku.. Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wszystkie dokumenty.  
Osiągnęliśmy dobre wskaźniki uzyskania dochodów i wydatków. W trakcie roku w budżecie 
gminy dokonywano wiele zmian wprowadzając dodatkowe środki na inwestycje wprowadzano 
tzw. wolnych środków z roku 2022r, zaplanowany pierwotnie budżet gminy po stronie 
dochodów i wydatków zwiększył się. Wszystkie zmiany złożyły się na to, że ocena ubiegłego 
roku była pozytywna, co Państwo Radni wyraziliście  w głosowaniu zarówno nad przyjęciem 
sprawozdania jak i nad udzieleniem absolutorium. Głosowania były jednomyślne. Jeszcze raz 
dziękuję Państwu bardzo.

             W dniu 9 czerwca 2024 roku w Polsce przeprowadzone zostały wybory do Parlamentu 
Europejskiego. W gminie Lubasz ogólna frekwencja wyborcza wyniosła 35,08 %. Uprawnionych 
do głosowania było 5806 wyborców. Wyborcom wydano 2037 kart do głosowania . Głosów 
ważnych z kart ważnych oddano 2014, a głosów nieważnych z kart ważnych tylko 23 głosy.      
W wyborach do Parlamentu Europejskiego gmina Lubasz znajduje się w okręgu wyborczym nr 7. 
W tym okręgu wyborczym  mandat posła do Parlamentu Europejskiego uzyskali: Kopacz Ewa i 
Wawrykiewicz Michał z KKW KOALICJA OBYWATELSKA, Joanna Scheuring- Wielgus           
z KKW LEWICA, Anna Bryłka z KW KONFEDERACJA WOLNOŚĆ I NIEPODLEGŁOŚĆ,  
Krzysztof Hetman z KKW TRZECIA DROGA PSL- PL 20250 SZYMONA HOŁOWNI oraz 
Marlena Maląg z KW PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ.

Z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego Prezydent Andrzej Duda zaprosił w piątek, 17 maja 
2024, do ogrodów Pałacu Prezydenckiego samorządowców ze wszystkich szczebli i ze 
wszystkich samorządu, w tym przede wszystkim najmłodszych radnych. Dzień Samorządu 
Terytorialnego, przypadający 27 maja, to święto państwowe, uchwalone przez Sejm 29 czerwca 
2000 r., w 10. rocznicę pierwszych, w pełni demokratycznych wyborów samorządowych do rad 
gmin i miast, które jednocześnie były pierwszymi w pełni wolnymi wyborami w Polsce po II 
wojnie światowej. Na tegoroczne obchody Dnia Samorządu Terytorialnego do Pałacu 
Prezydenckiego zaproszeni zostali głównie młodzi radni, którzy po kwietniowych wyborach 
samorządowych objęli mandaty po raz pierwszy, ale też bardzo doświadczeni samorządowcy. W 
uroczystości wzięli też udział m.in. Zastępca Szefa KPRP Piotr Ćwik oraz Sekretarz Stanu 
w KPRP Wojciech Kolarski. Podczas uroczystości zostały wręczone odznaczenia państwowe za 
wybitne zasługi w działalności na rzecz samorządu terytorialnego w Polsce. Pośród zaproszonych 
gości znaleźli się – Pan Feliks Łaszcz, wieloletni samorządowiec z Gminy Czarnków  oraz moja 
skromna osoba. Ceremonia wręczenia odznaczeń odbywała się w słonecznej aurze w ogrodzie 
Pałacu Prezydenckiego. Zostałem odznaczony Srebrnym Krzyżem Zasługi, a radny powiatu – 
były starosta czarnkowsko- trzcianecki Feliks Łaszcz – Złotym Krzyżem Zasługi. 

Trwa realizacja budżetu gminy na 2024 rok. To bardzo ambitny budżet szczególnie po stronie 
inwestycyjnej. W dniu 08 maja 2024 r. została podpisana umowa na realizację zadania pn. 
„Budowa sieci wodociągowej do m. Dębe i Krucz, przebudowa sieci wodociągowej 
i modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia w m. Sławienko”. 
Umowę zawarto po skomplikowanym postępowaniu przetargowym z  firmą Metrolog Sp. z o. o. 
z siedzibą w Czarnkowie . Zadanie obejmuje roboty budowlane polegające na budowie sieci 
wodociągowej do miejscowości Dębe i Kruteczek wraz z przyłączami wodociągowymi 
i niezbędną infrastrukturą wodociągową oraz przebudową istniejącej sieci wodociągowej 
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i wymianą zestawu hydroforowego na stacji uzdatniania wody w miejscowości Stajkowo. 
Ponadto w zakres inwestycji wchodzi budowa stacji podnoszenia ciśnienia w miejscowości 
Sławienko wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Zamówienie obejmuje cztery niezależne projekty 
inwestycyjne, tj.:

a)  Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Krucz i Kruteczek.

b)  Przebudowa i rozbudowa wodociągu w miejscowości Stajkowo.

c)  Rozdzielcza sieć wodociągowa Sławno – Dębe.

d)  Budowa stacji podnoszenia ciśnienia wraz z infrastrukturą towarzyszącą na punkcie 
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych w Sławienku.

Zgodnie z zawartą umową realizacja zadania ma nastąpić w terminie do 14 miesięcy od dnia 
podpisania niniejszej umowy. Wartość umowy wynosi 5.496.870,00 zł brutto, z czego pozyskane 
przez Gminę Lubasz dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych wynosi 4.465.000,00 zł. Postęp prac jest już widoczny.

W dniu 18 stycznia 2024r. została podpisana umowa z firmą Z.U.H. „Hydraulik” B. M. z Piły 
na wykonanie zadania pn.: „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek, 
zbiornika retencyjnego w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości Miłkowo. 
Zadanie jest dofinansowane z programu rządowego Polski Ład. Aktualnie Wykonawca prowadzi 
prace związane z budową sieci wodociągowej od miejscowości Antoniewo do Krucza wraz           
z przyłączami wodociągowymi i niezbędną infrastrukturą wodociągową. Łączna długości sieci 
wyniesie 10 679,9 mb. Ponadto, Wykonawca rozpoczął prace związane z budową zbiornika 
retencyjnego w miejscowości Sławienko oraz rozpoczęto projektowanie drogi gminnej 
w miejscowości Miłkowo na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 182 w kierunku miejscowości 
Stajkowo. Wartość zadania wynosi 6.992.395,87 zł, a planowany termin zakończenia całej 
inwestycji to maj 2025r.

W zakresie tegorocznych zadań związanych z rozbudową sieci drogowej na terenie Gminy 
Lubasz zakończono już postępowania na budowę drogi gminnej ul. Widokowej w miejscowości 
Dębe wraz ze skrzyżowaniem z ul. Zawilcową na długości 346 m oraz postępowanie na budowę 
drogi w miejscowości Kamionka (droga w kierunku Dulinowa od końca wykonanej drogi 
bitumicznej), której pierwszy etap stanowi odcinek o długości 555 m i szerokości 5,0 m wraz 
z obustronnymi poboczami o szerokości 0,75 m. Zwycięzcą pierwszego jest Zakład Drogowy 
Antczak z Mrowina, który wygrał kwotą 180.354,90 zł  a drugiego Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych z Szamotuł za kwotę 256.301,50 zł.Określony termin realizacji tych projektów to       
3 miesiące od podpisania umowy..

Przy udziale środków z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych realizowana będzie inwestycja 
„Budowa drogi w Nowinie”, której zakres obejmuje kolejny odcinek drogi wykonanej wcześniej 
o dalsze 500 m drogi o szerokości 5,0 m z obustronnymi poboczami o szerokości 0,75 m. 
W chwili obecnej po złożeniu wniosku do Starosty Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego 
o wydanie pozwolenie na budowę oczekujemy na wydanie stosownej decyzji. Jednocześnie 
została zwiększona pomoc z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego o kwotę 
63.750 zł w formie dotacji celowej na dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych . 
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Po uzyskaniu pozwolenia rozpoczną się prace przetargowe nad wyłonieniem wykonawcy 
zadania.

Kolejną realizowaną inwestycją drogowa jest „Budowa drogi Lubasz – Antoniewo” na którą 
został zlecony i wykonany Program Funkcjonalno-Użytkowy. Wartość inwestycji w oparciu 
o kosztorys inwestorski będący szacunkiem do PFU wynosi około10,5 mln zł brutto. Ogłoszono 
przetarg na wykonanie najpierw projektu technicznego, uzyskanie pozwolenia na realizacje 
inwestycji i następnie wykonanie zadania. Termin realizacji w postępowaniu przetargowym 
został określony do dwóch lat od dnia wyboru Wykonawcy. W ramach w/w zadania „Budowa 
drogi Lubasz – Antoniewo” planowane jest też wykonanie „Utwardzenia działek budowlanych – 
dostosowanie parkingów przed budynkiem użyteczności publicznej do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami” przy ul. Bolesława Chrobrego w miejscowości Lubasz. 

W dniu 17 czerwca 2024 r. w Urzędzie Gminy Lubasz została podpisana umowa na 
dofinansowanie zadania pn. „Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie: 
Budowa zewnętrznego obiektu lekkoatletycznego stadionu w Lubaszu” pomiędzy 
Województwem Wielkopolskim a Gminą Lubasz. Ze strony Województwa Wielkopolskiego 
umowę podpisał Jacek Bogusławski – Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego. 
Kwota dofinasowania wynosi 149.950,00 zł. W ramach zadania zostanie wykonana na boisku 
sportowym w Lubaszu czterotorowa bieżnia prosta o długości 110 mb, o nawierzchni sportowej    
z poliuretanu, tzw. tartan. Prace obejmują: roboty ziemne, profilowane, podłoże i nawierzchnię 
bieżni. Termin realizacji zadania - do dnia 31.10.2024 r. Budowa bieżni jest objęta projektem 
budowy boisk w Lubaszu i Miłkowie, których wykonawcą jest Zakład Produkcyjno-Handlowo-
Usługowy Sławomir Lisiewicz z Chodzieży. Umowa z tą firmą  została zawarta w dniu                  
6 października ubiegłego roku. Obejmuje ona  przebudowę i modernizację stadionu piłkarskiego 
w Lubaszu o wymiarach 65 m x 110 m, budowie boiska treningowego dla klubu sportowego oraz 
szkoły podstawowej w Lubaszu o wymiarach 40m x 70 m, a także budowie boiska 
wielofunkcyjnego 15 m x 28 m, o nawierzchni poliuretanowej przy szkole podstawowej                
w Miłkowie. Koszt podstawowego zamówienia to  4 954 931,53zł. Realizacja umowy ma 
nastąpić w terminie 13 miesięcy od jej podpisania. W ramach przebudowy i modernizacji 
stadionu w Lubaszu powstanie nowa płyta o nawierzchni trawiastej. Będzie ona zdrenowana,        
a trawa podlewana będzie przez automatyczny system nawadniania. Obecnie została już 
wyremontowana widownia-praktycznie jest cała nowa, przesunięta o kilka metrów tak, aby po 
zwiększeniu wymiarów płyty boiska, była umiejscowiona centralnie i symetrycznie do boiska. 
Wymienione zostało ogrodzenie, brakuje tylko bram i furtek oraz oświetlenia. Boisko treningowe 
powstanie naprzeciw stadionu, po drugiej stronie ulicy Sportowej i będzie ogrodzone systemem 
siatek i piłko-chwytów na słupach stalowych. W Miłkowie przy szkole oprócz boiska 
wielofunkcyjnego wymienione zostanie ogrodzenie szkoły, ogrodzone będzie istniejące boisko 
do gry w piłkę nożną. Utwardzony plac przy szkole wykonany będzie z polbruku. Uzupełniona 
będzie także tzw. mała architektura.

Inwestycja  remontu i przebudowy funkcjonalnej budynku Urzędu Gminy  również uzyskała 
dofinansowanie z tzw. Polskiego Ładu na zadanie pn. Poprawa usług społecznych poprzez 
modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu w kwocie 2 432 940,00zł. Obecnie procedura 
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przetargowa jest już zakończona. Proces wyboru wykonawcy trwał dość długo ponieważ po 
złożeniu ofert przez wykonawców przeprowadzone zostały dodatkowo negocjacje z dwoma 
oferentami ,którzy złożyli najlepsze oferty. Wynagrodzenie wynegocjowanej w trakcie przetargu 
najlepszej oferty wynosi 3 155 000,00zł. Zakres remontu budynku Urzędu Gminy obejmuje: 
budowę szybu windowego i jego wyposażenie w dźwig osobowy, budowę pochylni przed 
frontową elewacją, wydzielenie na parterze obiektu sanitariatu dla osób niepełnosprawnych, 
wymianę schodów wejściowych wraz z zadaszeniem, wydzielenie p. poż klatki schodowej 
wyposażonej w oddymianie ,a cały urząd w instalację wykrywania pożaru i alarmu, wydzielenie 
pomieszczenia socjalnego dla pracowników, wymianę posadzek w części podpiwniczonej wraz z 
ociepleniem ,remont archiwum ,wykonanie nowej instalacji komputerowej, montażu instalacji 
fotowoltaicznej na dachach budynku U.G. oraz budynku gospodarczo-garażowego, wykonaniu 
klimatyzacji. W ramach zadania poprawi się też otoczenie obiektu. Wymienione zostaną 
nawierzchnie chodników i parkingu. Wkrótce nastąpi podpisanie umowy

Ogłoszony został przetarg na kolejny projekt inwestycyjny. To przebudowa wolnych 
pomieszczeń w budynku Nr II Szkoły Podstawowej w Lubaszu z przeznaczeniem na nową 
siedzibę GOPS, remont trybun na terenie ośrodka wypoczynkowego , remont zaplecza kuchenno- 
sanitarnego do pola namiotowego oraz remont budynku starych sanitariatów. Ta inwestycja 
również uzyskała dofinansowanie z programu POLSKI ŁAD. Podobne dofinansowanie otrzymał 
tez remont i przebudowa zabytkowego budynku do starej szkole w Goraju, na którą również 
ogłoszony został przetarg.

W dniu 1 lipca 2024 r. w Centrum Integracji Społecznej w Trzciance została podpisana umowa 
na dofinansowanie zadania pn. „Urządzenie placu zabaw na ul. Rolnej w Lubaszu” pomiędzy 
Województwem Wielkopolskim a Gminą Lubasz. Ze strony Województwa Wielkopolskiego 
umowę podpisał Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Krzysztof Grabowski, a ze 
strony Gminy Lubasz: Grażyna Graj – Zastępca Wójta Gminy Lubasz oraz Luiza Piątek – 
Zastępca Skarbnika Gminy Lubasz w obecności Pani sołtys Lubasza – Marii Pertek. Kwota 
dofinansowania wynosi 40.980,00 zł. Projekt otrzymał wsparcie finansowe ze środków 
Samorządu Województwa Wielkopolskiego w ramach programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 
2020+”. Projekt obejmuje budowę wiaty z ławkami i stołami , dostawę i montaż następujących 
urządzeń, tj. zestaw zabawowy – 1 szt., huśtawka bocianie gniazdo - 1 szt., huśtawka podwójna – 
1 szt., kiwak – 1 szt. Mieszkańcy wykonają we własnym zakresie następujące prace: ręczne 
przygotowanie nawierzchni i rozrzucenie humusu, posadzenie zieleni: wysiew trawy, posadzenie 
krzewów, wygrabienie i posprzątanie terenu, koszenie terenów zielonych, przywiezienie ziemi 
na plac zabaw (w tym inne prace ziemne), napowietrzenie i rozcięcie terenów zielonych 
(aeracja), wałowanie terenów zielonych, ponadto zakupią: krzewy ozdobne, trawę i dostarczą 
ziemię. Przedsięwzięcie zostanie zrealizowane do 15 listopada 2024 r.

Już od 1 sierpnia 2024r. rusza nabór wniosków BON ENERGETYCZNY. Bon energetyczny jest 
jednorazowym świadczeniem pieniężnym mający na celu zrekompensować rosnące ceny prądu. 
Świadczenie będzie przysługiwać, jeśli przeciętne dochody w 2023 r. nie przekroczą 2500 zł 
na osobę w gospodarstwie jednoosobowym albo 1700 zł na osobę w gospodarstwie 
wieloosobowym. Wniosek należy złożyć w terminie od 1 sierpnia 2024r. do 30 września 2024r. 
w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Lubaszu w godzinach pracy urzędu Wysokość 
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świadczenia będzie uzależniona od liczby gospodarujących osób we wniosku jak i rodzaju źródła 
ciepła. W przypadku przekroczenia kryterium dochodowego wysokość świadczenia przysługuje 
w wysokości różnicy między kwotą świadczenia, a kwotą przekroczenia -zasada złotówka za 
złotówkę. W przypadku gdy wysokość bonu energetycznego będzie wynosić mniej niż 20,00 zł 
świadczenie się nie przysługuje.

W dniu 21 czerwca szkołach zabrzmiał ostatni dzwonek, rok szkolny 2023/2024 dobiegł końca. 
Dzień zakończenia roku szkolnego to dzień, czas podsumowań, podziękowań i wyróżnień. To 
szczególny dzień, w którym pożegnaliśmy absolwentów ósmej klasy PSP w Lubaszu.                    
W bieżącym roku ,wzorem lat minionych, postanowiłem nagrodzić najlepszych absolwentów 
naszych szkół podstawowych. Nagrodę Wójta Gminy  otrzymał Jan Surma uczeń VIII klasy 
Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu. Pragniemy raz jeszcze gorąco podziękować 
pedagogom oraz wszystkim osobą związanym z edukacją za ogrom pracy, którą włożyli                
w nauczanie i wychowanie naszych dzieci. Natomiast wszystkim uczniom życzymy wspaniałych, 
cudownych, gorących i przede wszystkim bezpiecznych wakacji. 

W bliskim sąsiedztwie Gminy Lubasz tj. w Gminie Połajewo i Gminie Czarnków wprowadzony 
został obszar zagrożenia ASF objęty ograniczeniami III tzw. czerwona strefa. W gminie Połajewo 
w miejscowości Budziska zostało bezpośrednio wykryte ognisko afrykańskiego pomoru świń. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii z Czarnkowa uspokaja, póki co, trwają kontrolę w gminach 
sąsiednich, ale jednocześnie prosi o przestrzeganie nakazów zgodnych z rozporządzeniem 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie środków podejmowanych w związku  
z wystąpieniem afrykańskiego pomoru świń. Prosimy raz jeszcze aby w celu ograniczenia ryzyka 
zakażenia świń wirusem ASF w gospodarstwach, w których utrzymywane są świnie były 
wdrożone wszystkie podstawowe zasady zabezpieczenia miejsc utrzymywania zwierząt przed 
przypadkowym przeniesieniem czynników zakaźnych. W związku z dynamiczną sytuacją 
rozprzestrzeniania się wirusa afrykańskiego pomoru świń (ASF) na terenie powiatu 
czarnkowsko-trzcianeckiego, odbyło się  spotkanie informacyjne „Zagrożenie 
rozprzestrzenianiem się choroby ASF w gospodarstwach rolnych”.
Gminne związki rolników, kółek i organizacji rolniczych są dobrowolnymi, niezależnymi 
i samorządnymi zrzeszeniami. Celem gminnego związku rolników jest między innymi 
jednoczenie sił społecznych rolników, rozwój indywidualnych gospodarstw rolnych i wzrost ich 
produktywności, zapewnienie opłacalności produkcji rolnej i należytego wyposażenia rolnictwa 
w środki produkcji a także poprawa życia ludności rolniczej oraz jednoczenie i wspólna 
integracja społeczności rolniczej. W dniu 3 lipca br. odbyło się zebranie rolników, członków 
kółek rolniczych i członkiń Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy Lubasz. Spotkanie 
prowadziła Pani Zastępca, która poprosiła obecnych o wypowiedzenie się co do dalszej 
działalności w/w organizacji. Ostatnim Prezesem tej organizacji od 2014 roku był śp Wojciech 
Helwich. Pan Wojciech przyjął ten zaszczytny tytuł i jak przystało na prawdziwego pasjonata 
zarządzał tą organizacją. Od chwili jego śmierci nikt nie przejął tej funkcji a organizacja ta 
zaprzestała swoje funkcjonowanie. W związku z głosami społeczności rolniczej na spotkaniu 
„roboczym” w dniu 26 czerwca stwierdzono, że trzeba spróbować „reanimować” tę organizację. 
Dlatego 3 lipca dokonano tej próby i podczas zebrania członków dokonano wyboru władz.
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Zostali nimi:

Pani Katarzyna Dykow – Prezes

Pani Mariola Karniszewską – Wiceprezes

Panu Bogusław Dymek – Wiceprezes

Pani Alicja Kaźmierczak – Sekretarz

Pan Marek Zieliński- Skarbnik

Członkami zarządu wybranymi zostali:

Pan Damian Nowacki i Pan Sławomir Wicher

Członkami Komisji Rewizyjnej zostali wybrani:

Pan Marek Kaziński

Pan Zdzisław Bałęczny

Pan Bogdan Pawlak

Od 3 czerwca br. rozpoczęły się zebrania wiejskie, podczas których dokonaliśmy wyboru 
sołtysów wsi oraz członków rad sołeckich. Zebrania wyborcze odbyły się w każdym sołectwie      
w tym w dwóch dwukrotnie. Frekwencja na tych zebraniach była zdecydowanie większa od 
zwykłych zebrań. Oznacza to, że mieszkańcy są zainteresowani sprawami swoich wsi i chcą 
decydować o swojej przyszłości.

Funkcję sołtysów powierzono:

1) Panu Tadeuszowi Pawlakowi – sołectwo Bzowo - Goraj,

2) Pani Bogumile Szewczyk – sołectwo Antoniewo,

3) Pani Joannie Mania – sołectwo Nowina,

4) Pani Brygidzie Wójtowicz – sołectwo Kruteczek,

5) Pani Edycie Janickiej – sołectwo Klempicz,

6) Pani Marii Pertek - sołectwo Lubasz,

7) Panu Tomaszowi Piechowiakowi – sołectwo Krucz 

8) Pani Natalii Kosickiej – sołectwo Dębe,

9) Pani Katarzynie Niezborała – sołectwo Sokołowo

10) Panu Łukaszowi Bednarkowi – sołectwo Prusinowo

11) Pani Magdalenie Kiedrowskiej – sołectwo Miłkowo

12) Pani Katarzynie Dykow – sołectwo Sławno
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13) Panu Sławomirowi Damsowi – sołectwo Kamionka

14) Panu Romanowi Szmytowi – sołectwo Stajkowo

15) Panu Benedyktowi Koriakowskiemu – sołectwo Jędrzejewo

Przed sołtysami i radami sołeckimi ogromne wyzwanie pracy dla lokalnej społeczności 
na najbliższe 5 lat. Tyle trwa bowiem kadencja organów sołectwa. Gratulujemy wygranej 
i życzymy wszelkiej pomyślności i zapału w rozwiązywaniu lokalnych problemów. Jednocześnie 
pragnę poinformować, że wpłynęła skarga na wybór sołtysa we wsi Kruteczek, której 
rozpatrzeniem zajęłą  się Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy i będzie ona 
przedmiotem dzisiejszych dalszych obrad. Niezależnie od powyższego sprawę prowadzi też 
Wojewoda Wielkopolski w ramach nadzoru.

Postępowania  w sprawie stwierdzenia naruszenia procedur przetargowych i nieprawidłowości 
przy realizacji projektu „Rekultywacja terenów zdegradowanych” toczą się na podstawie 
złożonego doniesienia przed Centralnym Biurem Antykorupcyjnym oraz Narodowym 
Funduszem Ochrony Środowiska w Warszawie skąd pochodziła dotacja na to zadanie. Sprawa 
dotyczy roku 2020 i usunięcia hałdy gruzu w którym stwierdzono obecność śladowych ilości 
pokruszonego azbestu oraz naprawy dróg gminnych, na których ten gruz użyto.

W dniu 22 maja br. w Lubaszu miało miejsce uroczyste otwarcie Klubu Seniora. Klub powstał 
w ramach realizowanego projektu z myślą o osobach, które ukończyły sześćdziesiąt lat 
i chciałyby aktywnie spędzać czas, dowiedzieć się czegoś nowego lub poszerzyć swoje 
zainteresowania. Jego działanie ma na celu promocję zdrowego i aktywnego stylu życia wśród 
seniorów. Celem Klubu Seniora w Lubaszu będzie aktywizacja środowiska seniorów do 
wspólnego i zorganizowanego spędzania czasu wolnego. W tym celu działania ukierunkowane 
będą na przeprowadzeniu zajęć o charakterze integracyjnym, kulturalno-edukacyjnym, 
rekreacyjno-sportowym dostosowanym do możliwości uczestników. Zajęcia prowadzone 
w ramach Klubu nastawione będą na zaspokajanie potrzeb towarzyskich poprzez organizowanie 
różnego rodzaju warsztatów, spotkań i pogadanek oraz na umożliwienie seniorom udziału 
w imprezach kulturalnych oraz wycieczkach. W ramach działającego Klubu Seniora będzie 
również działała wypożyczalnia sprzętu rehabilitacyjnego wyposażona w łóżka rehabilitacyjne, 
wózki inwalidzkie, materace przeciwodleżynowe, rotory, kule inwalidzkie, toalety przenośne 
oraz platformy wibracyjne.

Okres wakacyjny sprzyja rekreacji , urlopom i miłemu spędzaniu wolnego czasu. Jest to też czas 
na organizację wielu imprez i eventów. Na uwagę zasługują :

1. Festyny na wsiach . Praktycznie każde sołectwo organizuje dla swoich mieszkańców zabawy 
i grille. Sobota i niedziela 6 i 7 lipca br były dla mieszkańców Kamionki, Nowiny, 
Kruteczka oraz Krucza czasem wesołej zabawy. W Kamionce odbył się festyn rodzinny 
połączony z otwarciem boiska przy Sali wiejskiej , które powstało dzięki zaangażowaniu 
wielu mieszkańców sołectwa oraz środkom z Funduszu Sołeckiego dwóch lat – 2023 i 2024. 
Dziś powstał piękny obiekt, na którym inauguracyjny mecz rozegrali zawodnicy 
z Kamionki : żonaci na kawalerów. Choć wynik nie był remisem uznano, że obydwie 
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drużyny są zwycięskie.. Dzieci miały możliwość skorzystania z wielu atrakcji – zamków 
dmuchanych, malowania twarzy, przejażdżek konnych. Po trudach czekała na nich wata 
cukrowa, drożdżówki i inne słodkości, frytki, kiełbaski z grilla. Słodkości i frytki oraz watę 
przygotowywały panie z KGW a kiełbaski piekli druhowie z OSP Kamionka. Odbyły się 
festyny rodzinne w Nowinie oraz Kruteczku, Dębe. Zaplanowano takie spotkanie także i w 
innych wsiach mn. w Klempiczu, Sławnie. Mieszkańcy Krucza spotkali się na boisku 
w Gulczu na festyn zwany parafiadą pod patronatem księdza Proboszcza z Gulcza. To 
właśnie jego osoba łączy sołectwa Krucz, Gulcz, Mikołajewo i Hamrzysko. Trwała zacięta 
walka pomiędzy sołectwami. Nieważne, kto został zwycięzcą, ważna jest integracja 
i wspólne spędzanie wolnego czasu

2. Turniej Piłki Wodnej OSP Gminy Lubasz odbył się dnia 13 lipca 2024r. przy Sali wiejskiej 
w Jędrzejewie . Organizatorem tego wydarzenia było OSP Jędrzejewo, GOK Lubasz, Zarząd 
Gminny OSP w Lubaszu oraz Urząd Gminy w Lubaszu. W turnieju brały udział 3 jednostki: 
OSP Lubasz, OSP Stajkowo oraz OSP Jędrzejewo. Łącznie w rywalizacji brało udział 6 
drużyn, gdyż każda jednostka wystawiała po 2 drużyny. Po dobrej zabawie i zaciętej 
rywalizacji na podium stanęło:

I miejsce - OSP Lubasz II

II miejsce – OSP Stajkowo I

III miejsce – OSP Jędrzejewo I

3. Korzystając z uroków lata i walorów lubaskiej przyrody Towarzystwo Seniorów 
SŁONECZKO we współpracy z Lubaską Radą Seniorów 8 lipca br. zorganizowało 
SŁONECZNY PIKNIK nad jeziorem na Sławienku. W spotkaniu wzięło udział ponad 50 
seniorów z Lubasza i większości wsi sołeckich. Było grillowanie, śpiewy 
BORÓWCZANEK, tańce, spacery nad jeziorem oraz towarzyskie rozmowy. 

4. W ramach oferty dla mieszkańców, na lato 2024 w pierwszym tygodniu lipca odbyła się 
półkolonia. Cykl zajęć artystycznych, kulinarnych, sportowych w połączeniu z wyjazdami, 
został zrealizowany dzięki współpracy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i Gminnego 
Ośrodka Kultury w Lubaszu. W tym roku odbył się jeden turnus, a półkolonie w gminie 
Lubasz mają swoja kilkunastoletnią tradycje.

5. Wspaniałe emocje, wyjątkowa atmosfera, kilkumiesięczne zaangażowanie organizatorów, 
przyjazd uczestników z kraju i z Europy, słoneczna pogoda i szczytny cel, którym była 
zbiórka pieniędzy na rehabilitację 11-letniej Ninki to oczywiście wydarzenie, odbywające się 
już piąty rok z rzędu. Chodzi o Zlotu Fiata 126p w Lubaszu, V Zlot Fiata 126p w Lubaszu, 
przeszedł do historii, chociaż emocji, które w każdej chwili towarzyszyły uczestnikom, 
widzom i organizatorom nie sposób określić. Pomysłodawca wydarzenia Damian Grzelak, 
przy wsparciu członków Nasz Klub Stowarzyszenie Fiat 126p i Klasyki PRL, zapisał piękną 
kartę wyjątkowych wydarzeń w historii Gminy Lubasz. 

6. Tydzień później odbył się po raz drugi w Lubaszu SPOT OPLA. To także bardzo fajne 
wydarzenie, które promuje nasza gminę.
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7. W niedziele 23 czerwca, zgodnie z gminną tradycją i terminem początku wakacji odbył się 
Turniej Wsi, w którym udział wzięło 13 spośród 15 wsi sołeckich z terenu gminy Lubasz.,      
w tym po raz pierwszy sołectwo Kruteczek. Konkurencje były różnorodne, a szanse 
na zwycięstwo miała każda ze startujących drużyn, niezależnie od liczby mieszkańców. 
Ostatecznie zwyciężyło Antoniewo, przed Stajkowem i Jędrzejewem. Brawa należą się 
wszystkim ekipom, kierownikom i zawodnikom, 

8. VI Turniej Piłkarski Samorządowców Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, w którym  
wzięły udział 3 drużyny tj. gmina Czarnków, gmina Drawsko oraz naszej gminy. Po długich 
i trudnych zmaganiach drużyny wywalczyły poniższe miejsca tj.

I miejsce reprezentanci gminy Lubasz
II miejsce reprezentanci gminy Drawsko
III miejsce reprezentanci gminy Czarnków
Gratulujemy zawodnikom zwycięstwa

9. W sobotę 22 czerwca 2024r odbyły się Gminne Zawody Sportowo-Pożarnicze. 
Organizatorem był Zarząd Gminny oraz jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Lubaszu. 
Członkowie ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Lubasz sprawdzają swoje 
umiejętności oraz sprzęt podczas zawodów. Zawody rozpoczął przemarsz zawodników 
na ,,pole marchewkowe”- miejsce zawodów. Do rywalizacji stanęły jednostki OSP z terenu 
naszej gminy tj. Lubasz, Krucz, Prusinowo, Kamionka, Jędrzejewo, Sokołowo i Stajkowo. 
Ogólnie brało udział 18 drużyn w tym 4 drużyny kobiece, 6 drużyn MDP Chłopcy, 8 drużyn 
seniorów. Poza konkurencją jednostka OSP Sokołowo wystawiła dziecięcą drużynę 
pożarniczą poniżej 10 lat. Dzieci brały udział w zawodach wraz z opiekunami. Zawodnicy 
walczyli o zwycięstwo w dwóch konkurencjach: biegu sztafetowym i ćwiczeniach bojowych. 
Zawody oceniała komisja sędziowska, której przewodniczył dh Tomasz Cybulski .

Na podium jak to bywa stanęli najlepsi:

KATEGORIA – Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze:

- I miejsce – OSP Sokołowo,

- II miejsce–OSP Krucz,

- III miejsce OSP Lubasz.

KATEGORIA- : Kobiece Drużyny – Pożarnicze:

I miejsce – OSP Kamionka,

II miejsce- OSP Jędrzejewo II,

III miejsce - OSP Stajkowo.

KATEGORIA -Seniorzy:

I miejsce - OSP Lubasz III,
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II miejsce - OSP Sokołowo,

III miejsce a- OSP Lubasz I.

10. „Rodzinny Dzień dla Życia” w Lubaszu! Zorganizowany przez EDUKACJE LUBASZ przy 
współpracy z GOK oraz Parafią w Lubaszu jako święto dzieci oraz profilaktyki, 

Przed nami jeszcze kolejny miesiąc wypoczynku letniego. Starajmy spędzić się go bezpiecznie. 
Życzę wszystkim mieszkańcom oraz naszym gościom słonecznej, ale spokojnej pogody. 

Na zakończenie  Wójt Gminy poinformował o działaniach gminy i innych podmiotów, które  
pomagały pogorzelcom w powrocie do ich mieszkań. Zwrócił uwagę na bardzo duże 
zaangażowanie nie tylko gminy, która wsparła te rodziny finansowa, ale także  naszych 
mieszkańców niosących pomoc  w czasie zbiórki pieniężnej  oraz w czasie  robót budowlanych. 
Zaznaczył, że wszyscy poszkodowanie wrócili już do swoich mieszkań. Podziękował firmom, 
jednostkom gminy i wszystkim pozostałym mieszkańcom dla których los poszkodowanych nie 
był obojętny -  za piękny gest w niesieniu pomocy, oraz za wsparcie”. 

Do wystąpienia Wójta nie wniesiono uwag, ani nie zgłoszono pytań.

Przewodnicząca Rady Gminy po wystąpieniu Wójta zarządziła przerwę, która trwała od 16:47 do 
17:00

Przewodnicząca wznowiła obrady i  przystąpiła do kolejnego punktu porządku.

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawie:

Ad.3.1) poboru podatku od nieruchomości, rolnego, i leśnego w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. Przewodnicząca Elżbieta Nowak powiedziała, że Rada 
Gminy, zgodnie ze swymi kompetencjami,  może zarządzić pobór podatków i opłat  lokalnych 
w drodze inkasa.  Ustala  także  wynagrodzenie  za  inkaso oraz  wyznacza inkasentów.  Podjęcie 
niniejszej uchwały wynika bezpośrednio z faktu zmiany wykazu inkasentów w sprawie inkasa 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego poprzez dopisanie nowo wybranych sołtysów wsi: 
Kruteczek, Sokołowo oraz Stajkowo.

Wybór sołtysa wsi:

Kruteczek - Pani Brygidy Wójtowicz nastąpił w dniu czerwca 05 czerwca 2024 roku,

Sokołowo - Pani Katarzyny Niezborała nastąpił w dniu 20 czerwca 2024 roku,

Stajkowo - Pana Romana Szmyt nastąpił w dniu 17 czerwca 2024 roku.

W związku z powyższym zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały.

Następnie projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie  poboru podatku od nieruchomości, rolnego, i leśnego w drodze inkasa 
oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso

Wyniki głosowania
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/30/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad.  3.2) miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działek  nr  839, 
838/4, 838/3, 838/2, 837/1, 837/2, 840/19, 840/20, 840/21, 840/22, 840/23 i 840/24 w obrębie 
wsi Lubasz.

Projekt uchwały odczytała  Elżbieta Nowak Przewodnicząca Rady Gminy. Z uwagi na fakt, że 
nie zgłoszono uwag projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowano  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze 
działek nr  839,  838/4,  838/3,  838/2,  837/1,  837/2,  840/19,  840/20,  840/21,  840/22,  840/23 i 
840/24 w obrębie wsi Lubasz

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/31/2024 została przyjęta jednogłośnie
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Ad. 3. 3) ustalenia wysokości diet dla sołtysów Gminy Lubasz

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że stosownie do artykułu 37 b ustawy 
o samorządzie gminnym Rada Gminy może ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu 
organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta. W Statucie Gminy 
postanowiono, że diety radnych Rada będzie ustalała w odrębnej uchwale. Po uchyleniu przez 
Wojewodę Wielkopolskiego uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów Gminy 
Lubasz, podjęcie uchwały jest konieczne. Następnie projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono i projekt został poddany pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów Gminy Lubasz

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/32/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad. 3.4) wysokości diet przysługujących radnym Gminy Lubasz

Przewodnicząca stwierdziła, że wysokość diet radnych ustalana jest w drodze uchwały organu 
stanowiącego. Zgodnie z przepisami, jej  maksymalna wysokość jest uzależniona od wielkości 
samorządu,  funkcji  pełnionych  przez  radnego,  a także  kwoty  bazowej  ustalanej  w ustawie 
budżetowej. Kwota bazowa dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe kształtuje 
się  obecnie  na  poziomie  1789,42 zł.  Lubasz  mieści  się  w kategorii  gmin  poniżej  15 tys. 
mieszkańców co oznacza, że maksymalna miesięczna wysokość diety nie może przekroczyć 50% 
2,4 krotności kwoty bazowej, czyli 2.147,30 zł.

Uchwalona w dniu 23 maja br uchwała została podjęta z naruszeniem przepisów prawa. Uchwała 
stanowi  przepis  prawa  miejscowego  i powinna  być  opublikowana  w Dzienniku  Urzędowym 
Województwa  Wielkopolskiego.  Ponadto,  zgodnie  z Wyrokiem  Naczelnego  Sądu 
Administracyjnego z dnia 27 kwietnia 2022 r. Sygn akt III OSK 5051/21 radnemu pełniącemu 
funkcję sołtysa przysługuje tylko jedna dieta. Następnie projekt odczytała. 

Zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie wysokości diet przysługujących radnym Gminy Lubasz

Wyniki głosowania

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (9)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Łukasz  Graj,  Zbigniew  Magdziarz, 
Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (2)

Monika Golik, Andrzej Macyszyn

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Hubert Niezborała

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/33/2024 została przyjęta większością głosów. 

Ad. 3.5) rozpatrzenie skargi  

Przewodnicząca poinformowała, że skarga Pana M. G. zam. 64-720 Kruteczek na wybory sołtysa 
i rady sołeckiej sołectwa Kruteczek wpłynęła do Urzędu Gminy w dniu 13 czerwca 2024r.

Rozpatrzenie skargi powierzono Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy, której 
posiedzenie odbyło się w dniu 01 lipca 2024r.

Komisja Skarg Wniosków i Petycji, przystępując do rozpatrywania skargi, zgromadziła cały 
materiał dowodowy w tej sprawie i poprosiła z-cę Wójta Gminy Grażynę Graj o ustosunkowanie 
się do zarzutów zawartych w skardze. Komisja Skarg Wniosków i Petycji po zgromadzeniu 
i zapoznaniu się z materiałem dowodowym i wyjaśnień z-cy wójta ustaliła, co następuje:

1.Zgodnie z art. 36 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym sołtys oraz 
członkowie rady sołeckiej wybierani są w głosowaniu tajnym, bezpośrednim, spośród 
nieograniczonej liczby kandydatów przez stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do 
głosowania. Prawo wybierania sołtysa oraz członków rady sołeckiej przysługuje więc osobom 
fizycznym mającym status stałego mieszkańca sołectwa uprawnionego do głosowania. Wyboru 
sołtysa i rady sołeckiej dokonuje zatem ogół stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do 
głosowania na zebraniu wiejskim albo w sposób przyjęty dla wyboru radnych. W gminie Lubasz, 
w statutach sołectwa, przyjęto, że wyboru sołtysa i rad sołeckich dokonuje się na zebraniu 
wiejskim. W tym przypadku pojęcie „zebrania wiejskiego” jest pojęciem szerszym, którym 
określa się zgromadzenie mieszkańców sołectwa, zamieszkujących stale na jego terenie. 
Natomiast zgromadzenie ogółu mieszkańców danego sołectwa to ogół tylko tych mieszkańców, 
którym przysługuje czynne prawo wyborcze. O tym, że w przypadku w przypadku zebrań 
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wiejskich wyborczych mamy do czynienia w praktyce ze zgromadzeniem mieszkańców sołectwa 
w szerokim tego słowa znaczeniu świadczy fakt, że zebranie to zwołuje Wójt Gminy, a nie sołtys 
wsi, jak to stanowi § 10 Statutu sołectw obowiązującego w Gminie Lubasz.

2.Przy określeniu uprawnienia do dokonywania wyboru sołtysa i rady sołeckiej kluczowe 
znaczenie ma określenie pojęcia „stały mieszkaniec”. Stały mieszkaniec sołectwa to osoba, która 
przebywa w danej miejscowości i której miejscem zamieszkania jest dana miejscowość. Pojęcie 
miejsca zamieszkania definiuje art.25 Kodeksu cywilnego: „Miejscem zamieszkania osoby 
fizycznej jest miejscowość, w której osoba ta przebywa z zamiarem stałego pobytu". Aby uznać 
mieszkańca wsi za jej stałego mieszkańca powinny być spełnione dwa czynniki: przebywanie 
w znaczeniu fizycznym w określonej miejscowości i zamiar stałego w niej pobytu. Jeśli są one 
spełnione, mieszkaniec powinien być wpisany do rejestru wyborców w danej w tej miejscowości. 
W wyroku Trybunału Konstytucyjnego  z dnia 20 lutego 2006 roku (K 9/05) czytamy „wpisanie 
do rejestru wyborców jest czynnością techniczną. Potwierdza ono jedynie fakt stałego 
zamieszkania na obszarze gminy”. W sprawie pojęcia stałego mieszkańca wypowiedział się także 
Wojewódzki Sąd Administracyjny we Wrocławiu w wyroku z dnia 30 września 2008 roku (III 
SA/Wr 8/08) określając, że ” miejscem zamieszkania osoby fizycznej jest miejscowość, w której 
osoba ta przebywa z zamiarem stałego pobytu. O miejscu zamieszkania decydują występujące 
łącznie dwie przesłanki faktyczne: przebywanie w znaczeniu fizycznym w określonej 
miejscowości i zamiar stałego pobytu. Jeśli jedna z tych przesłanek nie jest spełniona powoduje 
to utratę miejsca zamieszkania. Na stałość pobytu w danej miejscowości wskazuje się skupienie 
w niej aktywności życiowej, związanej z pracą czy rodzina”. Ten sam wyrok wskazuje że:
„w przypadku osób posiadających stałe zameldowanie fakt ten przynajmniej potwierdza 
formalnie ich zamiar stałego pobytu w miejscu zameldowania i nie może być traktowany jako 
okoliczność bez znaczenia. Odstąpienie jednak w prawie wyborczym od ustalenia miejsca 
zamieszkania według reguł ewidencji ludności należy uznać za słuszne. Nie powinno to jednak 
prowadzić do całkowitego zerwania z instytucją zameldowania, bowiem ustalenie faktu stałego 
zamieszkiwania dla potrzeb określenia kto posiada czynne prawo wyborcze powinno mieć 
z jednej strony na względzie ułatwienie obywatelom dostępu do udziału w wyborach, z drugiej 
zaś strony nie może być jednak przyzwoleniem na nadużywanie tego prawa. Trzeba również 
pamiętać, że potwierdzeniem uznania osoby za stałego mieszkańca danej miejscowości jest 
wpisanie jej do rejestru wyborców. Potwierdza to opinia Prokuratora Generalnego zawarta 
w wyroku  Trybunału Konstytucyjnego z dnia 20 lutego 2006 roku (K 9/05): „wpisanie do 
stałego rejestru wyborców jest związane z faktem stałego zamieszkania na obszarze danej 
gminy”. Należy mieć też na względzie art. 28 Kodeksu cywilnego :” można mieć tylko jedno 
miejsce zamieszkania”.

3.Odnoszą stan prawny do przeprowadzonych w dniu 5 czerwca 2024 roku wyborów  sołtysa 
i rady sołeckiej we wsi Kruteczek:

1) W zebraniu według listy obecności uczestniczyły 64 osoby. Pani Sekretarz przed 
przystąpieniem do czynności wyborczych przedstawiła sposób i zasady wyborów organów 
sołectwa. W szczególności powołując się na przepisy prawa poinformowała, że w głosowaniu 
mogą wziąć udział stali mieszkańcy wpisani do rejestru wyborców. Można było sprawdzić, 
biorąc pod uwagę przepisy RODO, czy dana osoba jest wpisana do stałego rejestru wyborców 
w miejscowości Kruteczek, do którego wpisanych jest 102 mieszkańców. Z prawa tego 
skorzystały 2 osoby, które nie znajdowały się w rejestrze. Jedna z tych osób opuściła zebranie. 
Komisja skrutacyjna, powołana na zebraniu wiejskim wykluczyła dodatkowo jedną osobę 
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nie wpisaną do rejestru. Na przedstawione zasady oraz możliwość sprawdzenia nikt z obecnych 
nie wniósł żadnych zastrzeżeń. Kwalifikując prawo do głosowania w wyborach, znaczenie 
nie miał fakt zameldowania lecz, zgodnie z wyrokiem WSA z 2008 roku, fakt wpisania do 
rejestru wyborców, który to jednoznacznie  przesądza o tym, czy mieszkaniec jest stałym 
mieszkańcem, czy nie.

2) Określenie „ zebranie wiejskie” ma w tym przypadku znaczenie znacznie szersze, takie jak 
przywołano w pkc.1. Ma raczej charakter zgromadzenia ogólnego mieszkańców, o czym 
świadczy fakt jego zwołania przez Wójta Gminy a nie sołtysa wsi. Wójt Gminy został 
upoważniony do zwołania zebrania w uchwale Nr  II/19/2024  Rady Gminy Lubasz z dnia 
23 maja 2024 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w gminie Lubasz. § 2 
uchwały brzmi : „Zobowiązuje się Wójta Gminy do wyznaczenia terminów i zwołanie zebrań 
wiejskich”. Zebranie zatem nie zostało zwołane wadliwie.

3) Zastrzeżenia można mieć do zapisów statutu sołectwa, który uchwalony został w 2015 roku. 
Nie zawiera wielu szczegółów dotyczących sposobu, zasad wyboru sołtysa i rady sołeckiej oraz 
nie uwzględnia wielu okoliczności związanych z interpretacją obowiązującego prawa. 
W związku z tym należy niezwłocznie przystąpić do prac nad opracowaniem nowego statutu 
sołectwa.

Biorąc powyższe ustalenia pod uwagę, Komisja Skarg Wniosków i Petycji zarekomendowała 
uznanie skargi za niezasadną. Następnie pani Elżbieta owak projekt uchwały odczytała. 

Uwag do projektu nie było. 

Głosowano w sprawie rozpatrzenie skargi

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/34/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad.3.6) rozpatrzenia  wniosku
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Elżbieta Nowak – Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 20 czerwca 2024 roku 
wpłynął wniosek Pana A. N. dotyczący prośby cyt. ”o zapis w uchwale dotyczący opłaty 
śmieciowej zapisu dotyczącego zniżki w opłacie dla rodzin z Kartą Dużej Rodziny„.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która zajęła się jego rozpatrzeniem na posiedzeniu w dniu 
01 lipca br. zważyła, co następuje :

1) Zgodnie z  art. 6k ust. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, wynika, że 
Rada Gminy, w drodze uchwały, może zwolnić w całości lub w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy, w części dotyczącej gospodarstw domowych, w których dochód nie przekracza 
kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej, o której mowa 
w art. 8 ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r o pomocy społecznej, lub rodziny 
wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 roku o Karcie Dużej Rodziny, 
nie zaś posiadaczy Kart Dużej Rodziny.

2) W miesiącu październiku br. Rada Gminy Lubasz kompleksowo będzie zajmowała się 
podatkami i opłatami na rok podatkowy 2025 , w tym opłatą za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, także w kontekście ulg i zwolnień przewidzianych przepisami prawa.

Komisja oceniając całokształt sprawy rekomenduje podjęcie rozstrzygnięcia jak w uchwale, który 
Przewodnicząca odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowano w sprawie rozpatrzenia  wniosku

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek Arend, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Łukasz Graj, Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/35/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad. 3.7) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok

Projekt uchwały odczytała  Skarbnik Gminy Renata Fąferek Uwag do projektu nie zgłoszono.    
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Głosowano w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)

Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/36/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad.3.8) zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Lubasz  na  lata  2024  -2036 
Objaśnienia wprowadzonych zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz na lata 
2024-2036.

Projekt uchwały odczytała  Skarbnik Gminy Renata Fąferek 

Uwag do projektu nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2024 -2036

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne

ZA (12)

Leszek  Arend,  Paweł  Dobosz,  Katarzyna  Fiałkowska,  Monika  Golik,  Łukasz  Graj,  Andrzej 
Macyszyn, Zbigniew Magdziarz, Hubert Niezborała, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 
Urbaniak – Pielka, Sławomir Wójcik

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (3)
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Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams, Bogumiła Szewczyk

Uchwała IV/37/2024 została przyjęta jednogłośnie

Ad.4 Interpelacje i wnioski.

- Pani Lucyna Urbaniak – Pielka przekazała Przewodniczącej Rady Gminy wniosek do 
Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie chodnika w Prusinowie i Jędrzejewie.

-  Pan  Michał  Stawujak  przekazał  wniosek  dotyczący  progów  spowalniających  przy 
boisku oraz do Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego w sprawie braku odpowiedzi na 
wcześniejsze pytania dotyczące materiałów  z jakich wykonane są rury wodociągowe w 
gminie i prowadzenia ewidencji. 

Ad.5. Zakończenie obrad IV sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy wobec wyczerpania porządku zakończyła obrady IV sesji życząc 
wszystkim udanego  wypoczynku. 

Przygotował:  Tomasz   Lipski                                                  

Protokołowała: Janina Szwerkolt

                                                                          Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz

                                                                                     Elżbieta Nowak

Sekretarz obrad:

Paweł Dobosz
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